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1. Sõimerühmade suurendamine alates 01.02.2025 
 

ARUTATI: Kõikide majade esindajad said sõna ja leppisime kokku, et hääletusele läheb 
pakett, mida iga maja otsustanud on.  
 
ETTEPANEK:   
- Suurendada Järve õppehoone Pardikeste rühma 2 lapse võrra. 
- Õnneseene õppehoone Õnnetriinude rühma 2 lapse võrra ja Tervisejütside rühma 2 lapse 



võrra.  
- Murumuna õppehoone sõimerühmasid mitte suurendada.  
Hääletamise tulemus: 
Poolt – 13 
Vastu – 0 
 

2. Muud küsimused 
2.1.Piim 
 

ARUTATI: Lasteaias kasutusel oleval piimal on spetsiifiline ja selgesti äratuntav maitse 
(kohapeal maitsesime kaht piima, mis mõlemad lasteaias kasutusel olnud: Saaremaa 
mahepiima ja Farmi täispiima).  
 
Kõikide õpetajate sõnum üle kõigi 4 maja: 
1) lastele ei maitse Saaremaa mahepiim ja seda visatakse minema rohkem kui tarbitakse.  
2) Saaremaa mahepiimast tehtud piimasupid ei meeldi lastele ja jäävad sageli suures osas 
söömata.  
3) harvad ei ole juhused, kus Saaremaa mahepiim on riknema läinud enne kui pakk on avatud 
ja enne kui pakil olev kuupäev seda lubaks.  
4) perioodidel, mil majades on olnud kasutusel Farmi täispiim, lapsed joovad rohkem piima 
ja on innukamad sööma sellest piimast tehtud tooteid. 
 
Lisaks tuli arutluse alla mure toidu ära viskamise suure hulga pärast.  
 
OTSUSTATI:  

1) Hoolekogu edastab Elva teenustele sõnumi, et soovime oma lastele piima, mida 
lapsed tarbivad ja mis ei rikneks enne tootja poolt etteantud kuupäeva. 

2) Kõik majad lepivad kokku ühise toiduvaatlusperioodi, mille pikkus saab olema 1 kuu. 
Kuu vältel õpetajad koguvad laste tagasisidet toidule ja märgitakse kirja millist toitu 
ja kui palju minema visatakse. Eesmärk anda Elva teenustele ülevaade, millele 
tuginedes on neil võimalik menüüdesse sisse viia vajalikke korrektuure, et väheneks 
toidu raisku minemise osakaal. 

 
 

2.2. Pildistamine 
 

ARUTATI: Seni Järvel, Õnneseenes ja Peedul olnud fotograaf Liis. Murumunas 
Pildikompanii. Direktor Riin Raie andis ülevaate, et fotograaf Liis, teeb väga isikupäraseid 
pilte, aga ei paku printimise teenust. Pildikompanii ei lähene nii personaalselt, aga pakub 
mugavat lahendust, mis on osade lapsevanemate ootus.  
 
OTSUSTATI:  

- Järve õppehoone soovib jätkata fotograaf Liisi teenusega. 
- Murumuna soovib jätkata Pildikompanii või sarnase kompleksteenuse osutajaga. 
- Peedu ja Õnneseen õppehoone esindajad lubasid oma majas otsuse vastu võtta siis, 

kui erinevad teenusepakkujad tulevad kevadel erinevaid teenuseid pakkuma. Sel 
korral kaasatakse otsuse tegemisse ka lapsevanemaid. Millises vormis seda tehakse 
jääb õppehoone otsustada.  

 
 



 
 

2.3. Sisehindamise aranne ja arengukava 
 

Küsimus: Kas Elva Linna Lasteaial on olemas sisehindamise aruanne ja arengukava, kus 
neid dokumente näha saab? 
Lasteaia direktor Riin Raie andis teada, et kuna Elva Linna Lasteaed on oma uues formaadis 
(4 maja) ainult 1 aasta vana, siis veel ei ole valmis jõutud nende dokumendiga, aga neid 
koostatakse ja peaks selle aasta lõpuks olemas olema. Dokumendid peaksid valmides olema 
kättesaadavad Eliisist.  
 
Ettepanek: sisehindamise aruanne ja arengukava võiksid olla kättesaadavad ka lasteaia 
kodulehelt. Kohe kui need dokumendid on kättesaadavad oleks kena kui see info liiguks 
hoolekogu esindajateni.  
 

2.4. Lõunauni ja selle vabatahtlikkus 
 

Küsimus: kas lasteaias võimaldatakse lõunaund mitte magada?  
 
Lasteaia direktor Riin Raie selgitas, et lasteaias järgitakse seadust, et kuni kolme aastaseni 
peab laps lõunaund saama magada. Peale seda on lõunauni vastavalt vajadusele. Hetkel on 
olukord lahendatud selliselt, et lapsed, kes lõunaunne ei jää, saavad lõunaune ajal tegeleda 
vaikse tegevusega, joonistamise või raamatu lugemisega. Seda võimaldatakse kõikidele 
lastele kõikides rühmades. 
 
Hetkel lasteaed ei võimalda nendel lastel kelle vanemad ei sooviks, et lapsed lõunaund 
magaksid, minna kuhugi mujale muu tegevusega tegelema, vaid kõik lapsed on koos ja 
teevad koos läbi une protseduure, mis soodustab nende lõunaunne jäämist. Osadel 
lapsevanematel on aga mure, et lõunaund maganud laps ei jää õhtul piisavalt vara magama ja 
seetõttu on tal raske hommikul ärgata, ning murekohaks on lapse arengu jaoks vajaliku pika 
ööune nappus.  
 
Selle küsimuse pikemaks aruteluks ei olnud aega ja piisavat sisendit. Midagi ei otsustatud, 
aga kui hoolekogu leiab, et see on oluline teema, siis võtame selle järgmine koosolek uuesti 
päevakorda.  
 

2.5. Kuidas suhtuda mõistesse “haige olema” 
 
Küsimus: kas või millest lähtutakse mõiste “haige” sisustamisel?  
 
Õpetajad ja lapsevanemad annavad tagasisidet, et osades rühmades toimusid õppeaasta 
alguses arutelud teemal, et mida lapsevanemad peavad normiks ja mida mitte. Osades 
rühmades terviseärevus kõrgem kui teistes, eriti peale 2020-2021 aasta pandeemiat. 
Lõppastmes taandus arutelu küsimuse ümber, kas demokraatlikul viisil hääletamine on 
õigustatud olukorras, kus perearstide poolt on välja antud juhis, mis on koostatud teaduslikke 
fakte silmas pidades ja mis sisaldab vähem subjektiivset tunnetust? 
 
Eesti Perearstide Selts “Millal jätta laps lasteaiast koju” 
 



Selle küsimuse pikemaks aruteluks ei olnud aega. Ettepanek saata Eesti Perearstide Seltsi 
soovitus edasi rühmadesse ja kui sealt tuleb mõtteid, tähelepanekuid, täpsustuse vajadusi, siis 
hea meelega võtame teema järgmine kord päevakavva. 
 

2.6. Suvepuhkused 
 
ARUTATI: Puhkuste korraldus on sarnane eelmise aastaga. Kohatasu vabastust 
võimaldatakse soovi korral üheks kuuks, mis on juuli. Ka sel aastal on Murumuna majas 
valvelasteaed. Õnneseenes kollektiivpuhkus terve juuli. Murumuna, Järve ja Peedu õpetajad 
puhkavad juuni, juuli ja august. See kuna konkreetsed õpetajad puhkavad, see info selgub 
aprillis.   

 
 


